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Pan
Kosma Nykiel
Radny
Rady Miejskiej w Łodzi

Szanowny Panie Radny,

odpowiadając na interpelację Pana Radnego, złożoną w dniu 26 kwietnia 
2025 r., w sprawie ograniczeń prędkości na rozjazdach tramwajowych, informuję 
w pierwszej kolejności, że prędkość przejazdu przez rozjazdy tramwajowe wynika 
m. in. z konstrukcji torowiska (rozstawu szyn tramwajowych), konstrukcji samych 
rozjazdów, zasad bezpieczeństwa oraz przepisów prawa o ruchu drogowym. 
Dodatkowo, ustalając prędkość przejazdu brane są pod uwagę takie czynniki jak 
komfort podróżnych oraz ograniczenie zużycia infrastruktury torowo-sieciowej.

Zwracam jednocześnie uwagę, że w czasie przejazdu przez rozjazdy przy 
dużych prędkościach dochodzi do znacznego przechylenia składu, czego 
konsekwencją, uwzględniając elastyczność pantografu i sieci, mogłoby być zejście 
ślizgu odbieraka z sieci, jak i jego uszkodzenie lub zerwanie sieci. Ponadto należy 
uwzględnić kwestię ochrony przed hałasem, który jest generowany przez tramwaje 
przejeżdżające przez rozjazdy przy znacznych prędkościach.

W związku z powyższym, ograniczenia w prędkości tramwajów na rozjazdach 
nie są analizowane w kontekście czynnika wywołującego opóźnienia, który można 
byłoby w prosty sposób wyeliminować podwyższając lub znosząc istniejące limity. 
Ponadto zapewniam, że operator komunikacji miejskiej w Łodzi na bieżąco 
wykonuje przeglądy stanu technicznego rozjazdów. 

Z wyrazami szacunku

Tomasz PIOTROWSKI




